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  محمدمهدی طباطبایی نژاد با 
بیان اینکه مدافع سرسخت تعدد 
که  نقشی  از  است،  جشنواره ها 
جشنواره های سینمایی به خصوص 
جشنواره های فیلم کوتاه در معرفی 
استعدادها به سینمای ایران ایفا 
می کنند، سخن گفت. مدیرعامل 
سینمای  گسترش  مرکز  سابق 
مستند و تجربی درباره مواجهه 
در  خاص  استعدادهای  با  خود 
جشنواره های سینمایی گفت: در 
جشنواره ۱۰۰ که من در مقطعی 
سابقه دبیری هنری آن را داشته ام، 
استعدادهای بسیار شاخصی پیدا 
»پدر«  انیمیشن  مانند  شده اند. 
ساخته محمدرضا خردمندان که 
بسیار هم بعدها دیده شد و یا چند 
کار کوتاه ۱۰۰ ثانیه ای دیگر که در 
فضای رسانه های اجتماعی به صورت 
گسترده بازپخش شد و اثرگذار هم 
بود. خیلی از بچه های فیلمساز ما از 
معبر همین جشنواره هایی از جنس 
جشنواره فیلم ۱۰۰ به سینمای ایران 
معرفی شده اند. این مدیر سینمایی 
همچنین درباره شرایط تولید فیلم 
کوتاه در کشور تصریح کرد: بحث 
فیلمنامه یکی از معضلات امروز 
سینمای کوتاه و اساسا سینمای 
امروز ماست. این مشکل، مشکل 
مهمی است اما ریشه آن به مشکل 
عمیق تری برمی گردد و آن اینکه 
در سال های اخیر حوزه نویسندگی 
و ادبیات ما ضعیف شده است. ما 
مقاطع تاریخی ای را به یاد داریم 
که نویسندگان استخوان دار و قوی، 
متن های خوبی را در حوزه ادبیات 
خلق می کردند و به تبع آن نه فقط 
در قالب آثار اقتباسی که در همه 
حوزه ها شاهد اتفاقات خوبی بودیم. 
وی ادامه داد: اساسا زمانی که تنور 
نویسندگی و نگارش و ادبیات در 
کشوری داغ می شود، حوزه نگارش 
فیلمنامه در سینمای آن کشور هم 

گرم می شود. فیلمنامه بیش از آنکه 
متعلق به سینما باشد متعلق به حوزه 
ادبیات است و آبشخور اصلی اش 
بازار  سال ها  این  در  آنجاست. 
داستان، رمان و حتی داستان کوتاه 
در کشور ما رونق آنچنانی نداشته 
و چندان گرم نبوده است. البته نه 
اینکه فعالیتی نداشته ایم و حتی 
نویسندگان خوبی هم داشتیم که 
کارهای موفقی ارائه کرده اند، اما بازار 
نویسندگی در کشور ما در این سال ها 
بازار گرمی نبوده است. این نبود گرما، 
به حوزه های دیگر هم سرایت کرده 
که مهم ترین آ نها فیلمنامه نویسی 
بوده است. این مدیر سابق سینمایی 
بیان داشت: به همین دلیل است که 
هر گاه می خواهیم از آسیب های 
سینما در حوزه های مختلف آن 
صحبت کنیم، عمده حرف مان این 
است که در حوزه فیلمنامه اشکال 
و ضعف داریم که نکته درستی هم 
هست. اما باید بدانیم ریشه اصلی آن 
پررونق نبودن بازار ادبیات ماست. 
اگر همین امروز ما بخواهیم جریان 
اقتباس را در سینمای خود داشته 
باشیم، واقعا منابع اقتباسی چندانی 
در اختیار نداریم که قابلیت استفاده 
را داشته باشد. وی افزود: حتی در 
اتفاق  این  حوزه شعر هم شاهد 
هستیم. در دهه های ۶۰ و ۷۰، شعر 
انقلاب اسلامی یکی از پررونق ترین 

زمانی که  بود،  هنر  بخش های 
چهره هایی مانند قیصر امین پور، 
سیدحسن حسینی، ساعد باقری و 
سهیل محمودی در این حوزه فعال 
بودند، اما امروز یک غزل سرا به نام 
فاضل نظری داریم که مردم او را 
می شناسند. مهم ترین اشکال در 
همین است که حوزه شعر و ادبیات 
ما از رونق سابق افتاده و دور شده 

است. 
تقویت همه بخش های هنری    
 طباطبایی نژاد تأکید کرد: تمامی 
بخش های فرهنگ و هنر، به یکدیگر 
ارتباط ارگانیک دارند و وقتی در 
بخشی دچار ضعف می شویم، این 
ضعف در بخش های دیگر هم خودش 
را نشان می دهد. همه بخش ها با 
هم باید تقویت شود. از این منظر 
فیلمنامه نویسی ما بیشتر از هر چیز 
از ضعف فعالان حوزه ادبیات لطمه 
دیده است. وقتی که فیلمنامه دچار 
ضعف می شود، طبیعتا جریانی مانند 
جریان فیلم کوتاه ما هم دچار ضعف 
می شود. به خصوص که چفت وبست 
یک فیلمنامه در حوزه سینمای 
کوتاه، گاهی دشوارتر از سینمای 
بلند است. مانند گفتن یک رباعی 
یا دوبیتی خوب است که در واقع 
می توان آنها را شعرکوتاه دانست. 
گفتن یک رباعی خوب گاهی خیلی 
دشوارتر از سرودن یک قصیده خوب 

است. این مدیر سینمایی که سابقه 
دبیری جشنواره های سینمایی را 
هم در کارنامه خود دارد، درباره 
تأثیر جشنواره ها بر ارتقای سطح 
کیفی فیلمنامه ها هم تأکید کرد: 
جشنواره ها حتما می توانند تأثیرگذار 
باشند. حوزه هنر، حوزه ایجاد انگیزه 
و بازار است و همه عوامل باید 
دست به دست هم بدهند تا هنرمند 
با قرارگرفتن در یک جریان طبیعی، 
انگیزه هایش برای فعالیت تقویت 
شود. او هم باید احساس رقابت 
داشته باشد و هم مورد تشویق قرار 
بگیرد و همه این عوامل از مولفه های 
رشد هنری یک هنرمند هستند. 
برگزار  که  زمانی  یک جشنواره 
می شود، چند رویکرد را به صورت 
همزمان پیگیری می کند. اول اینکه 
هنرمندان را گردهم جمع می کند 
تا به تماشای آثار یکدیگر بنشینند. 
دوم اینکه یک فضای رقابتی برای 
آنها به وجود می آورد. سوم اینکه آ نها 
را مورد تشویق قرار می دهد تا در 
فضای کاری خود حرفه ای تر شوند و 
انگیزه ماندن پیدا کنند. ده ها مولفه 
دیگر از این جنس می توان برای 
تقویت فعالیت هنرمندان در ساحت 
هنر، برای یک جشنواره مدنظر 
داشت. طباطبایی نژاد افزود: هیچ 
فعالیت فرهنگی و هنری در خلأ رها 
نمی شود و همه رویدادهای کوچک و 
بزرگ، به اندازه خود اثرگذار هستند. 
برگزار  به درستی  اگر  رویدادی 
شده باشد، حتما اثر خودش را هم 
گذاشته است. آنهایی که استمرار 
دارند و مسیر درستی برای برگزاری 
پیدا می کنند، می توانند برای این 
تأثیرگذاری برنامه ریزی بیشتری 
داشته باشند و به حوزه های دیگر 
هم ورود داشته باشند. مثلا یک 
جشنواره می تواند به حوزه ارائه 
حمایت های مالی یا اعطای فاوند 

ورود پیدا کند. 

 »محمود زندمقدم«
 به خاک سپرده شد

  »نغمه صحت« 
سراغ موسیقی درمانی رفت

برنامه  در  »رادیوسلامت«،  شبکه   
»نغمه صحت« به موضوع موسیقی درمانی 
می پردازد و موسیقی های مختلف را از این 
زاویه بررسی می کند. صبا رادمان یکی از 
تهیه کنندگان برنامه »نغمه صحت« درباره 
فضای این برنامه که از شبکه رادیوسلامت 
روی آنتن می رود به مهر بیان کرد: این 
هفته با حضور بهرام دهقانیار خالق آثار 
نوستالژیکی که خاطره جمعی ما را ساخته 
است و دکتر بهروز شکیبا روانشناس با 
بررسی تاثیر موسیقی نوستالژیک اجتماعی 
و خانوادگی بر سلامت نگاهی به موسیقی 
به سریال های قدیمی مانند »همسران«، 
»پدرسالار« و »خانه سبز«، می پردازیم. 
»موسیقی درمانی«  کرد:  تصریح  وی 
که  است  نوینی  رویکردهای  از  یکی 
در دنیای پرتلاطم امروز، قابلیت بالایی 
برای آرامش بخشی و تخلیه تنش های 
روانی جامعه دارد. رادمان اضافه کرد: با 
توجه به آنکه موسیقی درمانی، یک نوع 
رویکرد درمانی روانشناختی برای حل 
معضلات و اختلال های گوناگون است، 
می توان از رسانه رادیو برای ارائه نمونه های 
علمی و عملی آن استفاده کرد و بخشی از 
مشکلات و معضلات را بدین طریق پوشش 
داد.  سردبیر »نغمه صحت« یادآور شد: 
رشته موسیقی درمانی در حقیقت یکی 
از شاخه های علوم درمانی است که در آن 
موسیقی درمانگر از موسیقی و فعالیت های 
گوناگون همراه با موسیقی به عنوان ابزار 
درمانی استفاده می کند و از مدت ها پیش 
مرسوم بوده است. وی ادامه داد: ما در هر 
برنامه، از حضور یک آهنگساز نامدار کشور 
و یک روانشناس و موسیقی درمانگر بهره 
گرفته می شود، تا به طور دقیق با استفاده از 
آثار آهنگساز حاضر در استودیو، به بررسی 
نحوه کارکرد آن بر یک اختلال خاص 
پرداخته شود. رادمان در پایان گفت: در 
جای جای این گفت وگوها، آثار موسیقی 
و کارشناسان به بحث و صحبت درباره 
کارکرد آن قطعه موردنظر، بر سلامت روان 
و اختلال یاد شده، می پردازند. برنامه »نغمه 
صحت« به تهیه کنندگی سارا شریفی و 
صبا رادمان و نویسندگی و سردبیری صبا 
رادمان، با اجرای میترا بهرامی، پنجشنبه ها 
۱۰ به مدت ۴۵ دقیقه، از  ساعت 22و
موج FM ردیف ۱۰2 مگاهرتز، تقدیم 
شنونده های صدای دانش، نشاط و آرامش 

می شود. 

  مراسم خاکسپاری »محمود 
زندمقدم« برگزار شد و مراسم یادبود 
او نیز روز جمعه برگزار می شود. 
مراسم تشییع و خاکسپاری این 
نویسنده و پژوهشگر پیشکسوت، 
)چهاشنبه، ۱۶ آذرماه( در قطعه 
شماره   ۱۷ )ردیف  نام آوران 
جمعی  خانواده،  حضور  با   )2۶
دانشجویان  روزنامه نگاران،  از 
و علاقه مندان به آثار او و بدون 
حضور چهره های ادبی و فرهنگی 
برگزار شد. مراسم یادبود او، روز 
جمعه )هجدهم آذرماه( از ساعت 
۱۵ تا ۱۶و3۰ در مسجدالنبی واقع 
در خیابان ولنجک برگزار خواهد 
شد.  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
هم در پیامی درگذشت این چهره 
فرهنگی را تسلیت گفت. در متن 
محمدمهدی اسماعیلی آمده است: 
»خبر درگذشت محقق و پژوهشگر 
زند  محمود  دکتر  مرحوم  نا،  توا
مقدم موجب تالم و تاثر شد. زنده یاد 
خویش،  عمر  تمام  در  زندمقدم 
میراث بان هویت پر افتخار مردم 
سختکوش بلوچ بود و آثار درخور 
او از جمله مجموعه هفت جلدی 
حکایت بلوچ در این زمینه شایسته 
ارج گذاری و احترام است. اینجانب 
ضمن عرض تسلیت فقدان آن مرحوم 
به اصحاب گرانقدر دانش و اندیشه، 
مردم شریف بلوچستان و خانواده 
محترم زندمقدم، از درگاه خداوند 
متعال برای آن فقید رحمت واسعه و 
غفران الهی و برای بازماندگان معزز 
صبر و بردباری خواستارم.« محمود 
زندمقدم متولد سال ۱3۱۷ بود که 
روز ۱۴ آذرماه براثر ایست قلبی در 

۸۴ سالگی از دنیا رفت. 

 قادر آشنا: 
  سامانه بانک اطلاعات پژوهش های 

سینمایی راه اندازی می شود
  با توجه به نیاز پژوهشگران و جامعه علمی و سینمایی 
کشور به دسترسی دائمی، آسان و جامع به تولیدات علمی- 
پژوهشی سازمان سینمایی، بانک پژوهش های این سازمان 
آغاز به کار کرد. قادر آشنا، معاون توسعه فناوری و مطالعات 
سازمان سینمایی در خصوص لزوم راه اندازی بانک پژوهشی 
در سازمان سینمایی گفت: معاونت توسعه فناوری و مطالعات 
سینمایی بعد از تغییرات و اصلاحات اساسی در سایت، بنا 
بر ضرورت دسترسی علاقه مندان حوزه سینما به تولیدات 
علمی- پژوهشی سازمان، اقدام به راه اندازی بانک پژوهشی 
کرده است که با توجه به گسترده و پیچیده بودن فرآیند 
بارگذاری و تکمیل داده های مرتبط با پژوهش ها، این بانک 
به تدریج تکمیل شده و در اختیار پژوهشگران و علاقه مندان 
قرار خواهد گرفت. وی افزود: سازمان سینمایی در کنار همه 
فعالیت های خود در عرصه فرهنگی از جمله تولید، اکران، 
عرضه و برگزاری جشنواره های فیلم، به حوزه پژوهش و نقش 
آن در سینما توجه بسیار داشته است. از نگاه ما پژوهش، نقشه 
راهی برای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و نهایتا سینمای 
ایران محسوب می شود. آشنا خاطرنشان کرد: اگرچه سینمای 
ایران در همه ادوار تلاش کرده است که به بالندگی بیش از 
آنچه که اکنون وجود دارد، دست یابد و به حق با پیشرفت خود 
در عرصه بینالمللی مطرح شده است اما دیده شدن سینمای 
ایران در راستای پیوستگی با پژوهش ممکن می شود، سازمان 
سینمایی وظیفه خود می داند از خردجمعی نخبگان فرهنگی 
استفاده کرده و براساس اولویت های خود طی فراخوانی، اقدام 
به جمع آوری طرح های پژوهشی هنرمندان و نویسندگان و 
فعالان فرهنگی کند. وی ادامه داد: کلیه پژوهش ها پس از 
مراحل طراحی پروپوزال، نظارت و غیره، تائیدیه رسمی وزارت 
علوم و تحقیقات به عنوان مرجع علمی کشور را کسب خواهد 
کرد. معاون توسعه فناوری و مطالعات سازمان سینمایی بیان 
داشت: پژوهش باید تعیین کننده نقشه راه سینما باشد و در 
صورتی که همه ما مکلف به این قانون باشیم می توانیم بگوییم 
روند خوبی را بیش از آنچه که هست، در سینما طی می کنیم. 
آشنا ادامه داد: به اهتمام معاونت توسعه فناوری و مطالعات 
سینمایی تا پایان سال جاری تمامی پژوهش هایی که در چند 
سال اخیر کشور صورت گرفته و امکان رصد و جمع آوری 
آن وجود دارد را گردآوری کرده و در قالب سامانه سازمان 
سینمایی بازگذاری کند. این بانک اطلاعاتی مشتمل از تمامی 
پژوهش های موجود چند سال اخیر در حوزه سینماست تا 
مورد استفاده اهل فن قرار گرفته و علم را از پستوها به جامعه 
هدف منتقل می کند. وی گفت: متقاضیان با مراجعه به سامانه 
می توانند از این امکانات بهره مند شده و با عضویت رایگان در 
سامانه بانک اطلاعات به طور آزادانه از موضوعات استفاده کنند. 
در حال حاضر بانک پژوهشگران و مقالات با فایل اصلی روی 
سایت موجود بوده و آماده خدمات رسانی به متقاضیان است. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 اعتصاب کارمندان »راه آهن« و 
»صنعت برق« فرانسه

 در آستانه دورنهایی مذاکرات دستمزد، کارکنان 
شرکت ملی راه آهن فرانسه )SNCF(  و اتحادیه های 
کارگری شبکه برق فرانسه موسوم به RER  اعتصاب 
می کنند. به گزارش ایسنا، به نقل از لو پوئن، این اعتصابات 
موجب اخلال در رفت وآمدها در شهرهای پاریس و لیون 
شد. با اعتصاب اپراتور ملی راه آهن  SNCF از روز جمعه، 
تردد روزهای شنبه و یکشنبه با مشکل روبه رو شد. 
حمل ونقل عادی از روز دوشنبه از سر گرفته شد. اعتصاب 
سه روزه بین 2 و ۴ دسامبر که حدود ۶۰ درصد از خدمات 
را در روز اول لغو کردند، راهبران و جمع آوران بلیت تهدید 
به اعتصاب از 23 تا 2۶ دسامبر و 3۰ دسامبر تا 2 ژانویه 
کرده اند. همچنین فراخوان های جداگانه ای برای اعتصاب 
در روز چهارشنبه ۷ دسامبر اعلام شد. اتحادیه های 
کارگری گفتند اعتصاب روز چهارشنبه خطوط پرسرعت 
TGV  و بین شهری را تحت تأثیر قرار خواهد داد. سه 
اتحادیه CGT، Sud- Rail و CFDT که نماینده رانندگان 
قطار هستند، در یادداشتی مشترک خواستار اعتصاب در 
روز چهارشنبه شدند. در بیانیه منتشر شده توسط این 
سه اتحادیه آمده است که دوره اعتصاب از ۶ دسامبر 
ساعت 2۰ تا ۸ دسامبر ساعت ۸ صبح ادامه خواهد 
داشت. به گفته Actu France، این حرکت می تواند 
خطوط منطقه پاریس را نیز تحت تاثیر قرار دهد. اتحادیه 
SNPNC- FO، که نماینده خدمه هواپیماها در فرانسه 
است، خواستار افزایش دستمزد برای اعضای خود که برای 
شرکت هواپیمایی ارزان قیمت Easyjet کار می کنند، 
شده و هشدار داده است که اگر توافقی حاصل نشود، 
تعداد زیادی از کارمندان در کریسمس اعتصاب خواهند 
کرد. هنوز تاریخ دقیقی برای این اعتصاب پیشنهاد نشده 
است، اما اتحادیه می گوید که پیشنهاد پرداخت فعلی، 
هزینه های زندگی رو به افزایش را پوشش نمی دهد و 
افزود: مدیریت، مسئول اختلالاتی است که مشتریان ما 
متحمل می شوند. خدمه کابین در ایرفرانس از 22 دسامبر 
تا 2 ژانویه اخطار اعتصاب موقت داده اند. اعتصاب ها قبل 
از کریسمس و سال نو مسافران را نگران کرده است، 
اخطاریه اعتصاب برای تعطیلات آخر هفته شلوغ صادر 
شده است. به مسافرانی که بلیت رزرو کرده اند توصیه شده 
قبل از حرکت به سمت ایستگاه ها اطمینان حاصل کنند 
که قطارها همچنان در حال حرکت هستند. اتحادیه های 
کارگری شبکه برق فرانسه، RTE، نیز روز سه شنبه دست 
به اعتصاب زدند. مدیریت RTE و کنفدراسیون عمومی 
کارگری )CGT( از زمان ملاقات دو طرف در ماه نوامبر 
تاکنون بر سر حقوق به توافق نرسیده اند. کنفدراسیون 
عمومی کارگری درخواست افزایش ۶.۹ درصدی دارد 
اما مدیریت 2.3 درصد را پیشنهاد می کند. تورم حاصل 
از جنگ اوکراین و گرانی حامل های انرژی اعتصابات در 

فرانسه را دوباره احیا کرده است. 

سرگئی لاوروف: 

  گسترش ناتو همچنان انگیزه اصلی غرب است

محمدمهدی  طباطبایی نژاد:

مدافع سرسخت تعدد جشنواره ها هستم

کوتــــاه

 وزیر خارجه روسیه گفت: نیروی محرکه 
و انگیزه غرب، همچنان گسترش ناتو در 
کشورهای دیگر از جمله آسیاست. به گزارش 
مهر به نقل از تاس، سرگئی لاوروف، وزیر 
خارجه روسیه تاکید کرد که غرب منافع خود 
را به طرق مختلف در اولویت قرار می دهد 
که از جمله آن می توان به »دست درازی 
به ثروت طبیعی تمام کشورها« اشاره 
کرد. لاوروف که در مجمع بین المللی 
سخنرانی   Primakov Readings
فراخور  به  بیان داشت: غرب  می کرد، 
منافعش، بی ثبات سازی برخی بازارهای 
خاص را اولویت بخشیده و همواره مناطق 
مختلف جهان را به رغم اینکه فرسنگ ها 
دورتر از سواحل آمریکا هستند، به عنوان 
»مناطق حیاتی و حائز اهمیت برای منافع« 

خود تشخیص داده و معرفی می کند. به باور 
لاوروف، مقاومت »اقلیت های« غربی در به 
رسمیت شناختن »واقعیات چندقطبی« 

و دست برداشتن از امیال هژمونی شان، 
عمده دلیل عدم توازن در نظم بین المللی 
است. وی افزود: جهانی سازی آمریکایی در 

شرف پایان است. مواجهه با ته مانده های 
این فرآیند اجتناب ناپذیر است اما یک نظم 
مالی و لجستیکی جدید به موازات آن ایجاد 
خواهد شد و این نظم نباید با تفکرات عجیب 
و غریب و خرافات شرکای سابق ما در غرب، 
تحت الشعاع قرار بگیرد. لاوروف با اشاره 
به اینکه کشورهای اروپایی دیگر قادر به 
حفاظت از منافع خود نیستند، اضافه کرد: 
آنگلا مرکل و امانوئل ماکرون پیشنهاد 
برگزاری اجلاس روسیه- اروپا را مطرح 
کردند اما سایر کشورهای اروپایی آن را 
نپذیرفتند. وی با اشاره به تلاش ناتو برای 
گسترش در آسیا تاکید کرد: ناتو در آسیا 
فعال و به دنبال مختل کردن فعالیت اجلاس 
»آ.سه. آن« و ممانعت از همکاری آن با 

چین است. 

  شکست کودتای 
»شاهزاده هاینریش« در آلمان

 رسانه های آلمان از شکست تلاش های یک سازمان تروریستی 
برای حمله به ساختمان پارلمان و سرنگونی دولت خبر دادند. به 
گزارش مهر به نقل از راشاتودی، بنا بر گزارش رسانه های آلمان، 
گروهی 2۵ نفره متشکل از عناصر راست افراطی و نظامیان سابق 
با تشکیل سازمانی قصد حمله به ساختمان پارلمان آلمان و 
سرنگونی دولت را داشتند. بنا بر گزارش ها، این سازمان تحت 
رهبری فردی ۷۱ ساله با نام »شاهزاده هاینریش سیزدهم« قصد 
انجام این کودتا را داشته است. رسانه های آلمان اعلام کردند 
عملیات و هجوم 3 هزار نیروی پلیس آلمان به ۱3۷ مخفیگاه 
گروه های راست  افراطی در ۱۱ ایالت این کشور آغاز شده است. 
گفته می شود دو گروه راست افراطی و سازمانی تروریستی تشکیل 
داده اند که هدف آن حمله به پارلمان و سرنگونی دولت آلمان 
اعلام کرده اند. بنا بر گزارش ها پلیس آلمان تاکنون ده ها نفر را در 

این رابطه بازداشت کرده است. 

 احداث فرودگاه جدید در بغداد 
 استاندار بغداد از قصد استانداری بغداد برای احداث فرودگاهی 
جدید در این استان خبر داد. محمد جابر العطا، استاندار بغداد از 
قصد استانداری بغداد برای احداث فرودگاهی جدید در این استان 
خبر داد. وی گفت: استانداری بغداد به توسعه هر آنچه به فرودگاه 
بین المللی بغداد مرتبط است، پایبند است زیر این فرودگاه تنها 
گذرگاه پایتخت با کشورهای جهان است. وی اشاره کرد که 
فرودگاه بین المللی بغداد از مهم ترین گذرگاه های عراق به شمار 
می رود. العطا ابراز امیدواری کرد که فرودگاه جدیدی در بغداد 
احداث شود به ویژه با توجه به اینکه فرودگاه کنونی بغداد قدیمی 
شده است و با تحولات جهان همراه نیست. وی افزود: قصد جدی 
برای احداث فرودگاهی در بغداد که شایسته آن باشد، وجود دارد. 
استاندار بغداد تاکید کرد: این استان بودجه ای را برای بازسازی 

فرودگاه بغداد اختصاص داده است.

 انفجار انتحاری در اندونزی 
 انفجار انتحاری در یک پاسگاه پلیس در اندونزی به مرگ 
2 نفر و زخمی شدن چندین تن انجامید. به گزارش مهر به نقل 
از رویترز، مقامات اندونزی اعلام کردند که در پی ورود فردی 
مظنون به عضویت در گروه تروریستی داعش به یک پاسگاه 
پلیس در شهر باندونگ که اقدام به انفجار انتحاری کرد، 2 نفر 
کشته شدند. احمد رمضان، رئیس اداره اطلاعات دولتی پلیس 
ملی اندونزی بیان داشت: پلیس شهر باندونگ برای تحقیقات 
درباره این حادثه، با واحد مبارزه به تروریسم در حال همکاری 
  )BNPT(است. یکی از مقامات آژانس مبارزه با تروریسم اندونزی
گفته است که احتمالا گروه شبه نظامی موسوم به »جماعت 
انشاروت دوله« وابسته به داعش، پشت پرده این حمله انتحاری 
بوده  است. در پی این حمله، مظنون و یک مامور پلیس کشته و 

۸ نفر دیگر از جمله چند مامور و یک غیرنظامی مجروح شدند.

 سخنگوی کرملین از آمادگی مسکو برای پذیرش 
میزبانی نشست رؤسای جمهور جمهوری آذربایجان 
و ارمنستان در پایان ماه میلادی جاری خبر داد. به 
گزارش فارس، »دیمیتری پسکوف«، سخنگوی کرملین 
چهارشنبه )هفتم دسامبر( در جمع خبرنگاران تصریح کرد 
که مسکو آماده ارائه کمک های لازم برای برگزای نشست 
میان »الهام علی اف« رئیس جمهور جمهوری آذربایجان و 
»نیکل پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان در روسیه است. 
بنابر گزارش خبرگزاری روسی »ریانووستی«، سخنگوی 
کرملین اظهارکرد: اگر مقام های ارمنستان و آذربایجان در 
چنین نشستی به تفاهم برسند، گزارش های مربوط به آن 
منتشر خواهد شد. پیش از این علی اف گفته بود که دیدار 
و نشست با پاشینیان در ماه دسامبر )ماه جاری میلادی( 

در »بروکسل« پایتخت بلژیک برگزار خواهد شد. از طرف 
دیگر، وزارت خارجه ارمنستان نیز اطمینان داده بود که 

ایروان برای دیدار با رئیس جمهور جمهوری آذربایجان 
آمادگی دارد، اما تمایل دارد این نشست در قالب 
دیدار چهارجانبه و همراه با حضور »امانوئل ماکرون« 
رئیس جمهور فرانسه و »چارلز میشل« رئیس  شورای 
اروپا برگزار شود. رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در 
مصاحبه ای در خصوص دیدار با پاشینیان گفته بود: 
»مواضع ما بدون تغییر می ماند، از زمان پایان جنگ، 
خواستار روابط عادی با ارمنستان براساس به رسمیت 
شناختن تمامیت ارضی هر دو کشور هستیم.« با این 
حال، به رغم امضای پیمان آتش بس میان باکو و ایروان، 
تنش های مرزی در منطقه قره باغ همچنان پابرجاست 
و طی ماه های گذشته دو طرف یکدیگر را به نقض مکرر 

آتش بس متهم کرده اند. 

 آمادگی مسکو برای میزبانی نشست »علی اف« و »پاشینیان«

  با پیروزی نامزد دموکرات ها در دوردوم انتخابات 
میان دوره ای سنا در ایالت »جورجیا«، حزب »بایدن« 
موفق شد اکثریت ۵۱ کرسی این مجلس را به دست آورد. 
به گزارش فارس، با پیروزی »رافائل وارناک« در دوردوم 
انتخابات میان دوره ای کنگره در ایالت »جورجیا« در مقابل 
رقیب جمهوری خواهش »هرشل واکر«، دموکرات ها در 
نهایت توانستند اکثریت ۵۱ کرسی سنا را به دست آورند. 
روزنامه انگلیسی »گاردین« در این خصوص گزارش 
کرد که رافائل وارناک عضو فعلی مجلس سنای آمریکا 
موفق شد در دوردوم انتخابات میان دوره ای سنا در ایالت 

جورجیا، جایگاه خود را در این مجلس تثبیت و اکثریت 
۵۱ کرسی را همچنان برای حزب دموکرات حفظ کند. 
طبق این گزارش، آسوشیتدپرس نتایج این رقابت را 
حدود سه ساعت ونیم پس از بسته شدن رأی گیری در 
جورجیا اعلام کرد، زیرا وارناک با حدود ۴۰ هزار رأی از 
نامزد جمهوری خواه هرشل واکر، پیشی گرفت. مدت 
کوتاهی پس از اعلام خبر پیروزی نامزد دموکرات ها در 
ایالت جورجیا، وارناک در جشن پیروزی ستاد انتخاباتی 
خود روی صحنه رفت تا از حامیانش تشکر کند. براساس 
این گزارش، انتخابات میان دوره ای کنگره آمریکا در تاریخ 

هشتم نوامبر )۱۷ آبان( برگزار شد، اما در ایالت جورجیا 
هیچیک از نامزدها موفق به کسب بیش از ۵۰ درصد آرا 
نشدند و به همین دلیل انتخابات به دوردوم کشیده شد. 
دوردوم انتخابات جورجیا چندان در کنترل دموکرات ها 
بر سنا تعیین کننده نبود زیرا پیش از این نیز دموکرات ها 
کرسی های کافی را برای حفظ کنترل سنا به مدت دو 
سال دیگر به دست آورده بودند، اما پیروزی وارناک به 
دموکرات ها ۵۱ کرسی مهم و ضروری سنا را داد که همین 
امر باعث می شود توافق فعلی اشتراک قدرت دموکرات ها با 

جمهوری خواهان لغو شود.

 نامزد دموکرات ها پیروز انتخابات سنا در »جورجیا«


